
Protokół Nr V /2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 lutego 2019 r. 

 

V Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

28 lutego 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1800. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie V Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz 

Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

Przed przystąpieniem do obrad, Starosta oraz Przewodniczący Rady złożyli w imieniu Rady 

Powiatu gratulacje Agacie Kołeckiej. Gratulacje w imieniu córki odebrała mama - p. Edyta 

Kołecka.  

Agata Kołecka zdobyła Mistrzostwo Polski w biegu 4 x400 metrów sztafet mieszanych 

podczas Halowych Mistrzostw Polski w Toruniu.  

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Andrzej Lewandowski. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad była radna Teresa Łątkowska. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Łątkowska wyraziła zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radna Łątkowska 

została powołana na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 5) Zapytał czy ktoś z radnych ma do niego uwagi. 

Radny Marek Romanowski zaproponował, aby uczcić minutą ciszy pamięć byłego Premiera 

RP – Jana Olszewskiego. 

Wszyscy powstali i uczcili minutą ciszy pamięć Śp. Jana Olszewskiego. 

Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6. Przyjęto porządek obrad, który przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie V Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja z działalności Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Sp. z o.o. w 2018 r. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2018 r. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2018 r. 

11. Przerwa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w roku 2019. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja osób  

w wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (V)”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/373/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 7 listopada 2018r. w sprawie ustalenia na 2019 rok 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem  

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko- Mazurskiego w Brukseli w 2019. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w Powiecie  

Nowomiejskim. 

19. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zakończenie obrad V Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad IV Sesji Rady Powiatu Wojciech Kozłowski poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęto protokół nr IV/2019. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 17 

stycznia do 21 lutego 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 16 i 31 stycznia 

2019 r. (załącznik nr 8) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 
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- 25.01 – spotkanie z okazji Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia; Toast 

Noworoczny Gminy Nowe Miasto Lubawskie; 

- 29.01 – posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

Rady Powiatu; 

- 30.01 – spotkanie Starostów z Marszałkiem Województwa poświęcone omówieniu realizacji 

zadań szczególnie w zakresie pozyskiwania środków unijnych w 2018 r. i planach na 2019 r. 

oraz latach następnych; 

- 31.01 – posiedzenie Zarządu Powiatu; posiedzenie Rady Nadzorczej Szpitala Powiatowego; 

podsumowanie roku sportowego w Urzędzie Miejskim; 

- 04.02 – narada roczna w Komendzie Powiatowej PSP;  

- 06.02 – narada roczna w Komendzie Powiatowej Policji; zebranie roczne Związku 

Emerytów i Rencistów; 

- 07.02 – uroczystość odsłonięcia tablicy pamiątkowej poświęconej Heliodorowi 

Gruszczyńskiemu – komendantowi nowomiejskiej policji w latach 30-tych, który został 

patronem warmińsko – mazurskiego garnizonu policji; 

- 08.02 – otwarcie żłobka w Kurzętniku; Gminna Gala Sportu w Kurzętniku; 

- 11.02 – uroczyste otwarcie oddziału chirurgii Szpitala Powiatowego po remoncie – Starosta 

dodał, że oddział przyjmuje już pacjentów, a na oddziale pediatrii trwają prace remontowe, 

żeby możliwe było przeniesienie go z pomieszczeń sąsiedniego budynku; 

- 13.02 – spotkanie z rodzicami uczniów z gminy Biskupiec – chodziło o kwestie dowożenia 

do szkoły w Kisielicach; oficjalne oddanie do użytku bloku mieszkalnego w gminie Kurzętnik 

na Osiedlu Dębno; 

- 15.02 – posiedzenie Zarządu Powiatu; 

- 16.02 – uroczystość 60 -lecia działalności KGW w Brzoziu Lubawskim; 

- 17.02 – uroczystość 10-lecia istnienia chóru Cantamus; 

- 21.02 – posiedzenie Zarządu Powiatu; spotkanie z Wicekuratorem Oświaty w sprawie 

uczniów z gminy Biskupiec; 

-  22.02 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; Miejska Gala 

Sportu. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Jacek Rydel zapytał czy po otrzymaniu pisma z gminy Kurzętnik w sprawie cofnięcia 

środków na opracowanie dokumentacji na przebudowę drogi Kurzętnik – Lipowiec, Zarząd 

Powiatu był na miejscu, na wizji lokalnej. Radny zapytał czy nie można wrócić  do tematu  

i z powrotem wstawić środki do budżetu na ten cel. 
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Radny Jan Rochewicz nawiązał do uroczystości otwarcia budynku chirurgii po remoncie – 

radny zwrócił uwagę, że podczas prezentacji nie przedstawiono całościowej, rzetelnej historii 

szpitala. Prezentacja była wybiórcza, a powinno być to przedstawione kompleksowo. Radny 

zapytał również, czy w związku z przetargiem w Zarządzie Dróg Powiatowych /sprzedaż 

sprzętu/ planuje się zakupy nowego sprzętu dla jednostki. Radny nawiązał także do budowy 

obwodnicy. Roboty ruszyły, zaczyna się grodzenie terenu budowy. Za chwilę wystąpi 

problem, że niektóre działki rolne pozbawione będą dojazdu. Radny zaproponował, aby 

zaprosić na spotkanie inżyniera budowy czy przedstawiciela GDDKiA i ustalić pewne 

kwestie. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Kozłowski złożył następujące zapytania: 

1. w sprawie wykreślenia z budżetu powiatu na 2019 r. zadania inwestycyjnego pod 

nazwą: Przebudowa drogi powiatowej Nr 1391N Nowe Miasto Lubawskie – Kaługa 

na odcinku Kurzętnik – Kaługa - załącznik nr 9, 

2. w sprawie planu pozyskania środków przez Powiat Nowomiejski z Funduszu Dróg 

Samorządowych – załącznik nr 10. 

Radny Romuald Koszewski zachęcił do rozdawania kalendarzyków z apelem  

o przekazywanie 1% podatku na Komitet Rozbudowy Szpitala. Jednocześnie podziękował za 

dotychczasowe wsparcie udzielone Komitetowi, a co za tym idzie – nowomiejskiemu 

szpitalowi i prosił o dalszą pomoc.  

Radny Mieczysław Łydziński złożył następujące interpelacje: 

1. w sprawie naprawy dróg i mostu w ciągu drogi powiatowej ul. Mszanowska -   

załącznik nr 11, 

2. w sprawie interwencji zespołu ratownictwa medycznego szpitala powiatowego w dniu 

2 lutego 2019 r. – załącznik nr 12, 

3. w sprawie rankingu liceów województwa warmińsko – mazurskiego pisma 

Perspektywy załącznik nr 13. 

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta Jerzy Czapliński. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 

radnych. 

Radny Marek Romanowski złożył interpelację w sprawie Szkoły Podstawowej Specjalnej  

w Krotoszynach – załącznik nr 14. 
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Na salę obrad wszedł Wicestarosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś interpelacje lub zapytania. Nie było. 

Przewodniczący zaproponował, aby przed przystąpieniem do kolejnego punktu porządku 

obrad, wręczyć wyróżnienie Kacprowi Prusakowskiemu. Kacper Prusakowski otrzymał 

gratulacje za ofiarność i godną naśladowania postawę, jaką zaprezentował w dniu 10 lutego 

br. kiedy to wraz ze swoją mamą udzielił pierwszej pomocy starszemu mężczyźnie. 

Ad. 8 

Informacja z działalności Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Sp. z o.o. w 2018 r. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

Dyrektor Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. Bogumił Kurowski zaproponował, że zanim 

przedstawi sprawozdanie z działalności, odniesie się uroczystości otwarcia oddziału 

chirurgicznego po remoncie. Dyrektor wymienił wszystkie osoby dzięki którym doszło do 

inwestycji, dzięki którym inwestycja przebiegła bez większych kłopotów. Wymienił także 

wielu darczyńców, którzy wsparli finansowo wyposażenie oddziału.  

Następnie nawiązał do zapytań i interpelacji radnych. Jeżeli chodzi o rys historyczny 

przedstawiony na uroczystości otwarcia oddziału chirurgii po remoncie, jego zdaniem 

prezentacja (rys historyczny i wystąpienie Dyrektora na temat remontu chirurgii) była 

adekwatna do okazji. Starano się tak to przygotować, aby z jednej strony – nie zanudzić,  

a z drugiej strony – aby goście, którzy przyjechali z zewnątrz, dowiedzieli się o historii 

szpitala od początku jego istnienia. Jeżeli chodzi o interwencję zespołu ratownictwa 

medycznego, sprawa jest medialna. Dyrektor może powiedzieć tylko tyle, że  udzielono 

pomocy poszkodowanemu. Decyzję co do dalszych czynności po wykonaniu badań podjął 

kierownik zespołu ratowniczego. Jeżeli będzie to przedmiotem jakiegoś dochodzenia, na 

pewno będzie wyjaśniane. Na obecną chwilę żadne służby czy instytucje nie żądały 

dokumentów od szpitala.  

Następnie p. Kurowski przedstawił sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej 

(załącznik nr 15). 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. 

Radny Łydziński nawiązał do sprawy budynku, w którym mieściła się Przychodnia nad 

Jesionką. Sprawa długo się ciągnie. Radny wyraził zdziwienie, że postępowanie 

prokuratorskie trwa tak długo.  

P. Kurowski odparł, że on też się temu dziwi.  

Radny Łydziński stwierdził, że jeżeli trwa to tak długo, trzeba podjąć interwencję odnośnie 

działania prokuratury.  
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P. Kurowski powiedział, że on zrobił wszystko co do niego należało. 

Radny Łydziński powiedział, że to, co obciąża i może nadal obciążać szpital, to wszystkie 

sprawy sądowe. Chodzi o naprawdę duże kwoty. Ubezpieczenie obejmuje ok. połowę 

roszczeń. Jeżeli chodzi o koszty tj. sprzątanie, pranie, sam Dyrektor nawiązał do tego, czy nie 

warto zrezygnować z firm zewnętrznych. Radny zapytał czy zrobiono stosowne wyliczenia i 

faktycznie usługi obce są korzystniejszą formą. 

P. Kurowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o roszczenia, są to roszczenia z lat ubiegłych,. 

Niektóre dotyczą zdarzeń z 2005 r. Szpital jest ubezpieczony, zarówno jeżeli chodzi o całość 

jak i pojedyncze zdarzenia. Są natomiast roszczenia, których kwota przekracza kwotę 

ubezpieczeniową. Nie wiadomo czy sąd uzna, że wina leży po stronie szpitala i jaką kwotę 

zasądzi. Są to sprawy trwające latami. Często są potrzebne opinie biegłych, a w tej chwili jest 

deficyt jeżeli chodzi o biegłych. Jeżeli chodzi o kwestię usług obcych – dwa lata temu 

przeliczano koszty. Rachunek jest prosty  - 33 etaty x 12 miesięcy, pensje z pochodnymi,  

z urlopami itd. – wychodzi ok. 1 200 tys. zł. Ponadto na rynku pracy trudno pozyskać 

chętnych do czynności wykonywanych w szpitalu tj. salowa czy sprzątająca. Taniej i łatwiej 

jest zlecić usługę na zewnątrz. Ważne jest też to, żeby nie było rotacji pracowników. Częste 

rotacje pracowników wpływają na niszą jakość wykonywanych usług tj. sprzątanie czy praca 

przy pacjencie. Jeżeli chodzi o budynek Przychodni Nad Jesionką, Dyrektor nie ma sobie nic 

do zarzucenia. Wszystko co mógł, zrobił. Wczoraj był na rozprawie w Sądzie Okręgowym   

w Gdańsku odnośnie naprawy szkody przez byłego dyrektora szpitala. Wspólnie  

z pełnomocnikiem – p. Maciejem Sikorskim, złożył wniosek o włączenie do akt sprawy opinii 

biegłego. Niestety nie może jej upublicznić.  

Radny Łydziński powiedział, że kolejnym składnikiem obciążającym budżet szpitala jest 

konieczność uregulowania do 2021 r. należności ZUS-owskich – ok. 260 tys. zł.  

P. Kurowski odpowiedział, że kiedy objął stanowisko – w lutym 2016 r. nie wiedział o tych 

należnościach. Dopiero potem dowiedział się, że w trakcie są sprawy sądowe z ZUS odnośnie 

nieuregulowanych należności za składki ZUS-owskie. Przed 2010 r. rozpoczęto współpracę 

ze NZOZ Auxylium. Zakład ten zatrudniał pielęgniarki będące pracownicami szpitala tzn. 

pracowały na etatach w szpitalu i dodatkowo świadczyły usługi na dyżurach. Odbyła się 

kontrola, ówczesny dyrektor otrzymał nakaz zaprzestania tego działania. Była to taka 

sytuacja, że pracownice zakładu świadczyły dodatkowo pracę w szpitalu, ale od tego nie 

odprowadzano składek ZUS. Umowa z zakładem była tak skonstruowana, że nie był on 

zobowiązany do odprowadzania składek. Niestety, mimo kontroli, nie zaprzestano tych 

działań. Kiedy p. Kurowski objął stanowisko, rozeznał się w temacie i zdecydował, że tak 
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dalej być nie może, bo spłata należności jest tylko odkładana w czasie i rosną odsetki. 

Doprowadził do ugody z ZUS i należności są systematycznie spłacane. Spłata będzie trwała 

do 2021 r. Umowę ze spółką rozwiązano, obecnie szpital bazuje tylko na pielęgniarkach 

zatrudnionych na umowach o pracę i na umowach cywilno-prawnych.  

Radny Łydziński powiedział, że kolejną niepokojącą sprawą są zaciągnięte kredyty. Do 

spłacenia jest prawie milion złotych. Radny zwrócił uwagę, że są to kredyty hipoteczne. 

Radny odczytał punkt 9 sprawozdania (załącznik nr 16) 

P. Kurowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o blok operacyjny, na sesji jest obecny radny 

Rochewicz, ówczesny Wicestarosta, który może wyjaśnić, że widocznie w tamtym czasie 

powiat nie mógł sobie pozwolić na to, żeby zafundować szpitalowi blok operacyjny. Szpital 

musiał wziąć to na siebie. P. Kurowski podziękował, że szpital nie został obciążony ostatnią 

inwestycją, bo inwestorem był powiat. Dodał, że został zaciągnięty jeszcze jeden kredyt w 

wysokości ok. 1 mln zł, ale już został spłacony. Chodziło o to, aby spółka mogła wykupić od 

powiatu swoje obiekty /poradnia chirurgiczna, budynek administracji i poradni ortopedycznej/  

Radny Łydziński powiedział, że w sprawozdaniu Dyrektor napisał, że od sierpnia 2018 r. 

spółka szpitalna nie reguluje na bieżąco swoich zobowiązań. Najbardziej niepokojące są 

zobowiązania wymagalne, które sięgają 480 tys. zł.  

P. Kurowski odpowiedział, że szpital jest niedoszacowany finansowo i bez zmiany w tym 

zakresie, sytuacja nie poprawi się. Szpitale powiatowe realizują 60% usług, ale otrzymują 

jedynie 40 % ogólnej puli środków NFZ. Ważne jest chyba, że mieszkańcy mogli leczyć się 

na miejscu. P. Kurowski dodał, że ma 30-letnie doświadczenie w służbie zdrowia. Nigdy 

ochrona zdrowia nie była doceniana jeżeli chodzi o finansowanie. Bardzo krzywdzące są 

stwierdzenia, że każde środki inwestowane w służbę zdrowia, są zmarnowane. Oczywiście, 

zawsze znajdą się niezadowoleni pacjenci. Nie wszystko jest idealne. Dyrektor musi ustalać 

grafiki w oparciu o kadrę jaką posiada, a są próby „podkupienia” lekarzy przez inne szpitale, 

przez POZ-y. POZ-y przez okres ostatnich 10 lat miały wzrost finansowania o ponad 65%. 

Ostatnio POZ-y dostały 8% zwyżki kontraktu. Na e-zwolnienia dostały dofinansowanie na 

zakup komputerów. Szpitale nie otrzymały na to żadnych środków. W tej chwili szpital ma  

w miarę stabilną sytuację kadrową, ale to w każdej chwili może ulec zmianie.  

Radny Łydziński nawiązał do wyników finansowych poszczególnych oddziałów. Zapytał co 

tak generuje straty na położnictwie. 

P. Kurowski wyjaśnił, że w sierpniu 2017 r. w ciągu pół godziny otrzymał dwa podania  

o zwolnienie z pracy – ginekologa i anestezjologa. W tym samym czasie jeden z lekarzy 

zapowiedział odejście na emeryturę i ograniczenie ilości pracy na oddziale do jednego dnia  
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w tygodniu. Dyrektor zapytał właściciela – Zgromadzenie Wspólników czy zasadnym jest 

dalsze prowadzenie oddziału, bo są problemy z zabezpieczeniem pracy oddziału. Właściciel 

zdecydował, że trzeba utrzymać pracę oddziału. Jednym z argumentów było, że w tamtym 

czasie było ok. 580 porodów (dziś jest ok. 480). Poza tym są też względy społeczne – na 

oddziale pracuje 26 położnych, które nie mogą być zatrudnione w innym charakterze  

w szpitalu np. jako pielęgniarki. Mogą pracować tylko jako położne. Aby utrzymać oddział, 

trzeba było ściągnąć lekarzy z zewnątrz. Koszty wzrosły, przy czym koszty tych lekarzy 

specjalistów są nawet niższe niż przewiduje ustawa. Gdyby pracowali na etatach koszty 

byłyby wyższe. Był czas kiedy położnictwo w nowomiejskim szpitalu przynosiło zyski, ale 

wówczas wycena za usługi była inna. W tej chwili jest tak, że dwa oddziały są zabiegowe  

|i przynoszą straty, ale likwidacja jednego z nich spowoduje, że koszty bloku operacyjnego  

i anestezjologii obciążą pozostałe dwa oddziały. Dyrektor powiedział, że zapytał Dyrektora 

olsztyńskiego oddziału NFZ czy gdyby ginekologia została zlikwidowana, na bazie 

pomieszczeń można zorganizować ortopedię /procedury są dobrze płatne, są chętni lekarze 

ortopedzi/. Odpowiedź – nie ma takiej potrzeby, w województwie jest 16 oddziałów 

ortopedycznych i NFZ nie jest zainteresowany utworzeniem kolejnego. Dyrektor poprosił 

radnych o pomoc w staraniach, aby stawki za usługi w szpitalach zostały podwyższone. 

Decyzja odnośnie stawek na kolejne kwartały tego roku, ma zapaść do końca marca. Cena 

jednostkowa za procedury przez 10 lat wzrosła zaledwie o 6%, podczas gdy inflacja – o 22%, 

wynagrodzenia w gospodarce narodowej o 55%. Średnia wieku lekarzy i pielęgniarek  

w naszym mieście wynosi ponad 50 lat.  

Radny Łydziński stwierdził, że Dyrektor nie przedstawił żadnej optymistycznej wizji, 

żadnego kierunku w jakim należy pójść. Strata za 2018 r. wyniosła ok. 2 061 tys. zł, a strata 

planowana na koniec 2019 r. - ok. 2 673 tys. zł. Wynika z tego, że sytuacja finansowa szpitala 

będzie się pogarszać.  

P. Kurowski odparł, że nie jest cudotwórcą, nie znajdzie dodatkowych pieniędzy. To, co robi, 

stara się robić oszczędnie. Następnie przedstawił fragment pisma Wojewody w odpowiedzi na 

ostatni meldunek: „(…)proszę o zajęcie stanowiska w sprawie ewentualnego zaprzestania 

działalności podmiotu publicznego”. Dyrektor stwierdził, że chyba chodzi o to, aby część 

szpitali przestała istnieć. 

Radny Romanowski powiedział, że 70% kosztów to tzw. koszty osobowe – wynagrodzenia 

plus pochodne. Radny powiedział, że panuje opinia, że w szpitalu istnieje duża dysproporcja 

w wynagrodzeniach lekarzy. Mówi się nawet o jakiejś istniejącej mafii, bo jedni zarabiają 

bardzo mało, a inni – bardzo dużo. Radny zapytał jakie były najwyższe wynagrodzenia  
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w szpitalu w 2018 r. ze wszystkimi składnikami, oczywiście bez podawania nazwisk. Radny 

dodał, że słyszy się nawet opinie, że do naszego szpitala nie chcą przychodzić młodzi lekarze, 

bo tu rządzi ten i ten i zgarnia całą kasę. Jeżeli to nieprawda, należy przeciąć dyskusję  

i powiedzieć jak jest. 

P. Kurowski wyjaśnił, że wynagrodzenie może być różne, zależnie od ilości godzin 

spędzonych w pracy. Bardziej adekwatne jest podanie stawek godzinowych. Wszyscy lekarze 

w szpitalu pracują na kontrakcie; otrzymują stawki brutto czyli sami muszą opłacić ZUS  

i podatki. Lekarz koordynator w normalnych godzinach pracy otrzymuje ok. 60 zł za godzinę, 

za stawka za dyżur wynosi od 47 do 100 zł za godzinę. Dyrektor dodał, że nie są to stawki 

wygórowane. Lekarzy brakuje. Na 2019 r. jest tylko jedna rezydentura na ginekologię na całe 

województwo /płatna ze środków Ministerstwa Zdrowia/. Ogranicza się możliwości 

specjalizacji w szpitali powiatowych. W szpitalach specjalistycznych i wojewódzkich nie ma 

problemu z rezydentami.  

Radny Romanowski stwierdził, że nadal dyrektor nie odpowiedział na jego pytanie. 

P. Kurowski odparł, że nie chciałby epatować liczbami, ale jeżeli radny chce usłyszeć, że są 

lekarze na kontrakcie, którzy zarabiają 20 tys. zł, to tak jest. Stwierdził, że nowi lekarze, 

których dyrektor pozyskał z niemałym trudem, mogą mieć wrażenie, że jest jakaś nagonka. 

Dodał, że on nie widzi złej atmosfery między lekarzami, przeciwnie - ci co przyszli do pracy, 

są zadowoleni z atmosfery na oddziałach, ze współpracy z innymi lekarzami. Następnie 

powiedział, że rozważy przekazanie informacji na temat wysokości wynagrodzeń, ale musi 

zastanowić się w jakiej formule ma to nastąpić, aby nie ujawnić pensji konkretnych osób. 

Radny Romanowski zapytał czy prawdą jest, że wynagrodzenie lekarza na dyżurze nie jest 

uzależnione od wykonywanych świadczeń tzn. że jeżeli lekarz na dyżurze nie wykona 

żadnego zabiegu otrzyma taką samą pensję jak lekarz, który wykona kilkanaście zabiegów.   

P. Kurowski odpowiedział, że wynagrodzenie jest takie, jakie ustalono z danym lekarzem. 

Lekarz ma być dyspozycyjny, aby móc w każdej chwili wykonać zabieg, ale może być tak, że 

trafi na dyżur bez żadnych zabiegów. 

Radny Romanowski zapytał czy prawdą jest, że w związku z takim systemem wynagradzania, 

zdarzają się lekarze, którzy odsyłają pacjentów. Stwierdził, że jego zdaniem nie jest dobrze, 

że stawka godzinowa nie jest w żadnej mierze zależna od ilości wykonywanych świadczeń. 

Nie stanowi to żadnej motywacji. 

P. Kurowski odpowiedział, że kiedyś były insynuacje, że z dyżurów na nocnej i świątecznej 

opiece zdrowotnej, odsyłano pacjentów do szpitala w Iławie. Dyrektor zapewnił, że nie może 
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być takich sytuacji, a gdyby się jednak zdarzały, poprosił o informację. Zaapelował, aby 

meldować mu o przypadkach niewłaściwego zachowania.  

Radny Rochewicz stwierdził, że dyskutowanie na temat szpitala w tej formule, na wizji, do 

niczego nie doprowadzi. Pewne sprawy można rozwiązać jedynie na zamkniętym spotkaniu, 

za zamkniętymi drzwiami, w przeciwnym razie może się to skończyć pozwami sądowymi. 

Jeżeli natomiast chodzi o budynek po Przychodni Nad Jesionką, radny zaproponował, aby 

renegocjować umowę w ramach umowy dżentelmeńskiej. Może udałoby się dojść do jakiegoś 

porozumienia.  

P. Kurowski powiedział, że pomysł jest dobry, ale już być rozważany. Nie można się dziwić 

właścicielom budynku, że nie chcą renegocjować umowy, skoro dostają miesięcznie na konto 

18 600 zł. Dodał, że we wcześniejszych latach można było przeprowadzić restrukturyzację, 

zmienić profil zakładu, przejść z umów o pracę na kontrakty. Obniżało się w ten sposób 

jakieś koszty. Obecnie profilu nie można zmienić, wszystko jest sztywne. O tym, żeby ciąć 

zatrudnienie, w ogóle nie ma mowy, bo kadry brakuje. W administracji pracuje 9 osób, z 

których wiele łączy dwie lub trzy funkcje. Ponadto, od 10 lat pracownicy administracji, 

fizykoterapeuci, pracownicy laboratorium nie otrzymali podwyżek.  

Przewodniczący powiedział, że temat budynku przychodni jest bardzo trudny. Wspólnie ze 

Starostą spotkał się z jednym z właścicieli firmy DUET, właścicieli budynku. Rozmowy nie 

były łatwe, bo chodzi o biznes. Nie udało się dojść do porozumienia. Nie chodzi już nawet  

o renegocjację umowy, ale podnajęcie pomieszczeń.    

Radny Łydziński zaproponował, aby Przewodniczący Rady zwołał osobne spotkanie 

poświęcone tylko szpitalowi, z udziałem dyrektora szpitala, ordynatorów. 

Przewodniczący stwierdził, że takie spotkania już się odbywały. Radca prawny podpowiada, 

że takich spotkań nie wolno utajniać. Przewodniczący zaproponował, aby było to zwykłe 

spotkanie radnych z udziałem dyrektora, ordynatorów itd. Następnie zapytał czy ktoś chce 

jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2018 r. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej 

Sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2018 r. stanowi załącznik nr 17. Sprawozdanie z efektów pracy 

organizatora rodzinnej pieczy zastępczej – załącznik nr 18. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdań. Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 10 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2018 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2018 r. - załącznik nr 19. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdań. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 11 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 16 radnych. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Joanna Robaczewska, Anna Marchlewska – Barczewska, Tomasz Rafalski, Barbara 

Orłowska, protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20.  

Uchwała nr V/31/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22. 

Uchwała nr V/32/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 23. 
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Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2019 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 24. 

Uchwała nr V/33/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 25. 

Z  sali obrad wyszła p. Marchlewska – Barczewska. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób w wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (V)” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 26. 

Uchwała nr V/34/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 27. 

Z sali obrad wyszedł p. Rafalski. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/373/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 7 listopada 2018r. w sprawie ustalenia na 2019 rok 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 28. 

Uchwała nr V/35/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 29. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko- Mazurskiego w 

Brukseli w 2019 
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Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Łydziński powiedział, że biuro zostało powołane uchwałą Sejmiku Województwa. 

Fundusze pochodzą ze składek samorządów lokalnych. Radny zapytał jakie konkretnie 

korzyści ma powiat nowomiejski z tytułu dofinansowania biura.  

Starosta stwierdził, że jego zdaniem to dobrze, że takie biuro istnieje. Jego funkcjonowanie 

przekłada się przede wszystkim na kwestię pozyskiwania środków unijnych, nie w sensie – ile 

pieniędzy biuro załatwi dla województwa, ale w kontekście przekazywania informacji. 

Starosta dodał, że może niebawem przekaże więcej informacji na ten temat, ponieważ 

wybiera się do Brukseli na zaproszenie Marszałka w dniach 4-6 marca br. i odwiedzi m.in. 

wspomniane biuro.  

Radny Łydziński powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie roczne z działalności biura. 

Ktoś sobie zadał trud, sprawozdanie liczy ponad 50 stron, ale nic z niego nie wynika. Radny 

nie doszukał się w nim żadnych wymiernych korzyści.  

Starosta stwierdził, że on ma inne zdanie na ten temat. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 30. 

Uchwała nr V/36/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 31. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w 

Powiecie Nowomiejskim 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. Zwrócił uwagę, że do projektu uchwały jest 

autopoprawka polegająca na uzupełnieniu par. 3 ust. 3 tzn. zamiast: „czynne prawo wyborcze 

do powiatu” winno być: „czynne prawo wyborcze do rady powiatu”. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 32. 

Uchwała nr V/37/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 33. 

Ad. 19 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta wyjaśnił, że odpowiedzi na zapytania i interpelacje zostaną udzielone na piśmie. 

Jeżeli chodzi o pytanie radnego Rochewicza dotyczące planów zakupowych ZDP na 2019 r., 

Starosta odpowiedział, że większe zakupy nie są planowane. W końcu roku zakupiono 

piaskarkę i samochód. 
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P. Robaczewska uzupełniła, że sprzęt wystawiony w przetargu, to sprzęt zużyty, w stanie 

nadającym się właściwie tylko na części. Chodzi o koparko-ładowarkę z 2000 r, samochód 

Volkswagen z 1997r. z uszkodzoną skrzynią biegów i wirnik – pług odśnieżny. Pług był 

użytkowany ostatni raz 4-5 lat temu.  

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o łatanie dziur, ostatnia zima była taka, że z godziny na 

godzinę zmieniała się pogoda, był mróz , a za chwilę odwilż. Co było konieczne, naprawiano 

na bieżąco, ale główne remonty będą dokonane na wiosnę. Starosta dodał, że słuchając 

interpelacji i zapytań, można by wysnuć wniosek, że w poprzedniej kadencji nic nie robiono 

na drogach; że nie wiemy jak pozyskiwać środki itd. Jednak fakt, że w poprzedniej kadencji 

wykonano remont ok. 40 km dróg to spore osiągnięcie. Niebawem wszyscy radni zmierzą się 

z niełatwą decyzją, które drogi wybrać do remontu i w jakiej kolejności je remontować. 

Zarząd może zaproponować drogi do remontu, ale wyboru dokona Rada. Pytanie - o jakie 

środki można będzie się teraz ubiegać, a jakie uda się pozyskać. Pomysłów można mieć 

wiele, ale wszystko zależy od finansów. Nasz powiat nie jest duży, ma ograniczony budżet. 

Remont mostu to nie jest przedsięwzięcie koszt rzędu 2 mln zł, ale 15 czy 20 mln. zł. Tyle 

kosztuje budowa nowego mostu.  

P. Robaczewska wyjaśniła, że most w Mszanowie powiat przejął od miasta, po burzliwej 

dyskusji. Wg. oceny ekspertów nośność mostu to 15 ton, z uwagi na złamany przyczółek. 

Ówczesna Rada Powiatu zdecydowała, że przejmie drogę, która spełniała kryteria drogi 

powiatowej, wraz z mostem pod warunkiem, że wcześniej miasto go wyremontuje. I tak się 

stało, powiat przejął most. Została kwestia nośności. Mostowcy ustali, że można warunkowo 

dopuścić most do ruchu bez ograniczania nośności, ale trzeba zawęzić go do jednego pasa 

ruchu, tak, aby jednocześnie na moście nie mogły mijać się dwa pojazdy ciężarowe. Tak to 

funkcjonuje do tej pory. W ostatnim czasie, firma wykonująca obwodnicę drogi, zwróciła się 

z wnioskiem o możliwość transportu ulica Mszanowską materiałów budowalnych. ZDP to 

zakwestionowało. Firma wystąpiła z propozycją, że zleci wykonanie ekspertyzy technicznej 

mostu, które wskaże jaka jest nośność obiektu. ZDP otrzyma ekspertyzę do wiadomości. Jeśli 

ekspertyza wykaże, że dopuszczalna nośność to 15 ton, niestety trzeba będzie ograniczyć ruch 

na moście dla pojazdów ciężkich.  

Radny Łydziński zapytał kiedy odbył się ostatni przegląd techniczny mostu. 

P. Robaczewska odpowiedziała, że przeglądy techniczne są robione co roku, a rozszerzone – 

co 5 lat.   

Starosta odniósł się do kwestii szkoły specjalnej w Krotoszynach. Wyjaśnił, że Rada Powiatu 

poprzedniej kadencji wyraziła zgodę na utworzenie szkoły przez gminę Biskupiec. Następnie 



 16 

podpisano w tej sprawie stosowne porozumienie. Starostwo nie ma możliwości coś zdziałać 

w obecnej konfliktowej sytuacji. Nadzór pedagogiczny nad szkołą sprawuje kuratorium 

oświaty. Dlatego spotkał się w tej sprawie z Wicekuratorem Wojciechem Cybulskim. 

Radny Romanowski powiedział, że chciałby przede wszystkim zwrócić uwagę na fakt, że  

w szkole aż 9 nauczycieli nie ma wymaganych kwalifikacji. W protokołach z kontroli 

załączonych do interpelacji jest szczegółowo opisane, jakie stwierdzono nieprawidłowości,  

z krzywdą dla niepełnosprawnych dzieci. Radny zapytał czy powiat, będący stroną 

porozumienia, nie może go wypowiedzieć jeśli druga strona nie realizuje jego postanowień. 

Dodał, że rozumie intencje gminy, że jest budynek do zagospodarowania, że można pozyskać 

środki z subwencji, ale materia dotycząca dzieci niepełnosprawnych jest szczególnie 

delikatna.  

Starosta powiedział, że Rada Powiatu w dobrej wierze dała zgodę na prowadzenie szkoły 

specjalnej i oczekiwała, że druga strona wywiąże się z tego należycie. Jeżeli stwierdzono 

jakieś błędy czy braki, organ nadzoru pedagogicznego czyli kuratorium oświaty, mogłoby  

o tym poinformować organ, który takiej zgody udzielił. Starosta wyraził nadzieję, że sytuacja 

ulegnie poprawie. 

Radny Rochewicz przypomniał, że zadał pytanie odnośnie obwodnicy. 

Starosta odparł, że w Nowym Miescie jest biuro budowy obwodnicy.  

Przewodniczący zaproponował, że na następne wspólne komisje lub sesję, zostanie 

zaproszony kierownik biura. 

Ad. 20 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Daniel Zdanowski powiedział, że w sprawie szkoły specjalnej w Krotoszynach, z ust 

radnego Romanowskiego padło słowo, że tam się robi biznes. Może była to wypowiedź  

w emocjach, w trosce o dzieci niepełnosprawne, ale zanim się powie coś takiego, trzeba 

sprawdzić fakty. W szkole jest zatrudnionych 8 nauczycieli (w przeliczeniu na pełne etaty), z 

czego 4 nie ma kwalifikacji, ale zdobędą je w czerwcu. Ostatnia kontrola w szkole odbyła się 

w lutym. Kuratorium nie ma zastrzeżeń merytorycznych, pracownicy szkoły zostali 

przesunięci zgodnie ze swoimi kwalifikacjami. Wójt Gminy Biskupiec spotkał się ze Starostą 

Iławskim w sprawie dowozów i należy mieć nadzieję, że sprawa zakończy się pomyślnie.  

Radny Romanowski odniósł się do wypowiedzi radnego Zdanowskiego. Poradził mu, żeby 

przeczytał protokoły z kontroli. Tam jest napisane, że na 13 zatrudnionych nauczycieli, 9 nie 

posiada kwalifikacji. Radny dodał, że chciałby się odnieść też do sytuacji z ostatniej sesji. 
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Kiedy radny Zdanowski i on dostali się do rady powiatu, radny miał duże nadzieje, że 

wspólnie będą walczyć o gminę Biskupiec. Nie przypuszczał, że radny z powodu żartu zrobi  

z niego człowieka nienawiści, a siebie wylansuje jako zwolennika mowy miłości, przeciwnika 

mowy nienawiści. Jeszcze nie skończyła się sesja, a już na stronie Facebooka była informacja, 

że radny Romanowski chce strzelać do nauczycieli. Jednak radny Zdanowski nie przewidział 

jednej rzeczy – Internet pamięta. Zaraz po tej sytuacji radny Romanowski otrzymał kilka 

maili z print screenami postów radnego Zdanowskiego na temat bieżącej polityki. Żart 

radnego Romanowskiego był niewinną igraszką w porównaniu do postów zamieszczanych na 

profilu radnego Zdanowskiego – były to posty pełne wulgaryzmów w stosunku do Prezydenta 

RP Andrzeja Dudy, kościoła czy prezesa PiS Jarosława Kaczyńskiego. Radny Zdanowski 

tłumaczył to tym, że w tamtym czasie nie był radnym, był młody, głupi itd. Radny 

Romanowski stwierdził, że nie będzie radnego Zdanowskiego wzywał do przeprosin, bo 

byłyby one nieszczere i zakłamane. Prosi jednak, żeby radny w przyszłości ważył słowa. 

Radny Zdanowski przekroczył granicę współpracy, w jego wypowiedziach padło wiele 

nieprawdy i kłamstw, a to już podlega pod Kodeks Karny – art. 212. Radny na zakończenie 

swojej wypowiedzi poprosił Przewodniczącego Rady, aby nie dopuszczał w przyszłości do 

takich sytuacji. Wyborcy nie są zainteresowani tym, co radny Romanowski w weekend,  

w godzinach wieczornych zamieszcza na prywatnym profilu w Internecie. Nie to po radni 

zostali wybrani do Rady Powiatu. Radny stwierdził, że ze spektaklu, który zrobił radny 

Zdanowski, w którym chciał się wylansować na człowieka prawego i pełnego miłości, 

wyszedł spektakl obłudy i hipokryzji. Dodał, że radny Zdanowski jest zwykłym obłudnikiem.  

Radny Zdanowski stwierdził, nie będzie odnosił się do poprzedniej sesji, bo sprawę uważa za 

zakończoną. Jeżeli chodzi o współpracę, radny Romanowski swoją wypowiedzią, zamknął 

drogę współpracy. Radny Zdanowski odniósł się też do sprawy szkoły specjalnej – też trzeba 

uważać na słowa, jeżeli się mówi, że ktoś robi biznes na dzieciach. 

Przewodniczący poprosił, aby wzajemne urazy czy nieporozumienia nie przenosić na forum 

Rady. Następnie zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Łydziński złożył wniosek, żeby radni otrzymywali na tablety zawiadomienia (nie 

zaproszenia) o posiedzeniach komisji i Zarządu.  

Starosta odparł, że nie ma przeszkód, aby to realizować. 

Przewodniczący powiedział, że spotkanie poświęcone szpitalowi powinno się odbyć po tym, 

jak będzie znana wysokość kontraktów dla szpitali, kiedy będzie wiadomo jakim budżetem 

będzie dysponować szpital. Przewodniczący podziękował również radnemu Kozłowskiemu 
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za zainicjowanie i przeprowadzenie akcji zbiórki pieniędzy od Rady Powiatu na zakup 

sprzętu dla szpitala.   

Ad. 21 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady V Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


